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Mimovládny výbor Naše Tatry vznikol pre naplnenie cieľov výzvy „Nové Tatry “ a vyhlásenia „Nad Tatrou sa blýska ...“.  
 

Jeho programom je prispieť k záchrane, obnove a udržateľnému rozvoju Tatier s ohľadom na rešpektovanie kultúrnych, 
ekologických a občianskych pohľadov na riešenie situácie, ktorá vznikla v Tatrách po ničivej víchrici 19. novembra 2004. 
 

Mimovládny výbor Naše Tatry tvoria zástupcovia mimovládnych organizácií, odborníci a osobnosti spoločenského a kultúrneho 
života. 

Mimovládny výbor NAŠE TATRY 
Staroturský chodník 1, 811 01 Bratislava 

 
 

Tatry, moc a my – pol roka po... 
 

Vyhlásenie Mimovládneho výboru Naše Tatry 
 
Bratislava, 20. 5. 2005 (MVNT) --- Včera, 19. mája, uplynulo pol roka od veternej smršte, ktorá sa prehnala 
Vysokými Tatrami a ďalšími slovenskými pohoriami a na rozlohe niekoľkotisíc hektárov zanechala po sebe 
vyvrátené a polámané stromy. Smršť ale odhalila aj mnohé slabé miesta starostlivosti o chránené územia na 
Slovensku: neregulovanú výstavbu, nevhodnú dopravu, dvojkoľajnosť v kompetenciách i právnych 
predpisoch, nedoriešené majetkovo-právne a užívateľské vzťahy a najmä celkové nepochopenie zmyslu 
a poslania národných parkov. Pri tejto príležitosti sa stretol Mimovládny výbor Naše Tatry (MVNT) za 
účasti reprezentantov všetkých troch zložiek spoločnosti, z ktorých vznikol – nezávislých odborníkov, 
mimovládnych organizácií a osobností kultúrneho a spoločenského života. Okrem kritiky do vlastných radov 
sa venoval aj postojom širokej verejnosti, a najmä kritickej analýze toho, ako sa k Tatrám i k slovenskej 
spoločnosti správala v uplynulom polroku rozhodovacia sféra, reprezentovaná v tomto prípade najmä 
predsedom vlády (a zároveň Výboru vlády pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier) a ministrami 
pôdohospodárstva, hospodárstva a životného prostredia. 

Reprezentanti MVNT za najväčšie prínosy uplynulého polroka považujú obetavosť všetkých, ktorí 
pozitívne prispeli k riešeniu akútnych problémov bezprostredne po 19. novembri a postoj veľkej väčšiny 
odbornej i laickej verejnosti za podpory angažovaných študentov (pozri napr. zásadové stanoviská 
Akademického senátu Univerzity Komenského i Snemu Slovenskej akadémie vied, študentskú petíciu; tri 
štvrtiny populácie Slovenska dali v reprezentatívnom prieskume prednosť ochrane Vysokých Tatier pred ich 
kvantitatívnym rozvojom ai.). Prevažne pozitívnu úlohu zohrali i médiá, nielen vďaka veľkému priestoru, 
ktorý tejto téme venovali, ale aj vďaka zväčša pozitívnej orientácii.  

Mimovládnemu výboru Naše Tatry sa však zatiaľ v plnom rozsahu nepodarilo presadiť prijatie štyroch 
zásadných požiadaviek a siedmich návrhov, ktoré jeho predstavitelia odovzdali premiérovi Mikulášovi 
Dzurindovi 14. decembra 2004. Napr. Štátne lesy TANAPu ťažia kalamitu prakticky na celom postihnutom 
území, s výnimkou posledných približne 250 ha v Tichej a Kôprovej doline, ktoré predstavujú vzácne 
zachovaný komplex pôvodných spoločenstiev, teda možno ekologicky najcennejšie územie v TANAPe 
vôbec. Mali by preto ostať nedotknuté a ponechané prirodzenému vývoju. Napriek formálnemu súhlasu 
ministra Zsolta Simona s takýmto riešením však ŠL TANAPu stále vyvíjajú tlak na ťažbu aj v Tichej 
a Kôprovej – tieto doliny zatiaľ odolávajú len vďaka enormnému a obetavému nasadeniu ochranárov 
z Lesoochranárskeho zoskupenia VLK. 

Vznik a pôsobenie MVNT aj tak neboli a nie sú zbytočné. Integráciou viacerých zložiek spoločnosti 
výbor nadviazal na odkaz rokov 1989 a 1998, umožnil kontinuálne pokračovanie iniciatív, ktoré by bez neho 
zostali jednorazovými, v desiatkach mediálnych a iných vystúpení prezentoval početné argumenty 
a nezávislé názory a po celý čas upozorňoval na chyby, ktorých sa kompetentní dopúšťajú i na riziká, ktoré 
hrozia. Navyše, zobral na seba úlohu neformálne a pokiaľ možno objektívne informovať o celej záležitosti 
zahraničie. Možno preto konštatovať, že bez vzniku a pôsobenia MVNT by boli situácia okolo Tatier i stav 
vecí verejných ešte horšie ako sú. 

Po pol roku od smršte sa nielen členovia MVNT, ale i veľká časť slovenskej odbornej a laickej verejnosti 
zhoduje v tom, že k Tatrám nemožno pristupovať kabinetne, stranícky, diletantsky ani biznismensky, ale 
transparentne, odborne, celospoločensky a s dôrazom na nadčasové hodnoty prírody, krásy a zdravia a ich 
zachovanie pre budúce generácie, generácie Tatrancov, Slovákov, Európanov... 

To je odkaz pre tých, ktorí sú momentálne pri moci. Ak si pred ním zavrú oči a zapchajú uši, doplatia na 
to tatranská príroda a jej obdivovatelia, spoločnosť ako celok, povesť Slovenska vo svete a v neposlednom 
rade i samotná moc. 
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